
ERZHERZOG RUDOLPH:
MUSIKALIEN REGISTER Nr. 9
[WGM Signature: 1268/33]

Digitally Transcribed by
Stephen Husarik, Ph.D.

Critical Access Edition
based on catalog data from 
Gesellschaft der Musikfreunde
Archiv - Bibliothek
Wien, Österreich



University of Arkansas – Fort Smith

©, 2025


Digital Transcription and Format:

All entries are numbered, double checked using two parties, and organized into the following column order: composer number, alphabet, last name, first name, birth date, death date,  page, column, line, composition title, publisher, publication place, plate number, WGM call numbers.  Other columns in the database include works dedicated to the Archduke, women composers, and composers with aristocratic titles. 

Database numbers are assigned to composer’s names as they first appear in the catalog. 

Entries have been matched with currently available WGM call numbers where possible.
 
Legend
[ ] = editorial addition, suggestion, or correction
{ } = possible correlation with a WGM call number
// … // = Association for Documentary Editing symbol for ellipsis
ClA, KlA = Clavier
Leer = field with no data


Digitale Transkription und Formatierung:

Alle Einträge sind nummeriert, doppelt überprüft und in der folgenden Spaltenreihenfolge angeordnet: komponistennummer, alphabet, nachname, vorname, geburtsdatum, sterbedatum, seite, spalte, zeile, titel der komposition, herausgeber, ort der veröffentlichung, plattennummer, WGM-signaturen. Weitere spalten in der datenbank umfassen werke, die dem Erzherzog gewidmet sind, komponistinnen und komponisten mit titeln].

Den Komponistennamen werden Datenbanknummern zugewiesen, wenn sie zum ersten Mal im Katalog erscheinen.

Die Einträge wurden, soweit möglich, mit den aktuell verfügbaren WGM-Signaturen abgeglichen. 

Legende
[ ] = redaktionelle Ergänzung, Vorschlag oder Korrektur
// ... // = Symbol der Association for Documentary Editing für Auslassungspunkte
ClA, KlA = Clavier
Leer = Feld ohne Daten



[bookmark: _Hlk162693551]
Acknowledgements:

Special thanks are due the Gesellschaft der Musikfreunde Archiv, Wien and its staff including Dr. Johannes Prominczel, Dr. Spiridoula Katsarou, Ilse Kosz, Günther Faimann, Ingrid Leis, and Sophie Barfuss. I am also indebted to Péter Barna for advice on diacritical marks found in the Musikalien Register Nr 9 and to Arin Dachner for help with Kurrent translations.
In the United States, special thanks are due to the Boreham Library of the University of Arkansas – Fort Smith and staff including Carolyn Filippelli, Jordan Ruud, and Sierra Laddusaw. My thanks also go to Darren Rainey for musical illustrations shown in my public presentations and to music history students who helped double-check the letters column.
Database Access: https://uafslibrary.com/Husarik2/

Danksagungen:
Besonderer Dank gilt der Gesellschaft der Musikfreunde Archiv, Wien und ihren Mitarbeitern, darunter Dr. Johannes Prominczel, Dr. Spiridoula Katsarou, Ilse Kosz, Günther Faimann, Ingrid Leis und Sophie Barfuß. Mein Dank gilt auch Péter Barna für seinen Rat zu diakritischen Zeichen im Musikalien Register Nr. 9 und Arin Dachner für seine Hilfe bei Kurrent-Übersetzungen.
In den Vereinigten Staaten gilt besonderer Dank der Boreham Library der University of Arkansas – Fort Smith und ihren Mitarbeitern, darunter Carolyn Filippelli, Jordan Ruud, und Sierra Laddusaw. Mein Dank gilt auch Darren Rainey für die musikalischen Illustrationen, die ich in meinen öffentlichen Präsentationen gezeigt habe, und den Musikgeschichtsstudenten, die mir geholfen haben, die Buchstabenspalte noch einmal zu überprüfen.
Datenbankzugriff: https://uafslibrary.com/Husarik2/

Dedication: 
This database is dedicated to my thesis advisors Nicholas Temperley and John  Simms, to Beethoven scholar Rita Steblin, and to my grandfather Frank Husarik, classical music lover and army medic once stationed in Vienna, Austria.

Hingabe: 
Diese Datenbank ist meinen Doktorvätern Nicholas Temperley und John Simms, der Beethoven-Forscherin Rita Steblin und meinem Großvater Frank Husarik gewidmet, einem Liebhaber klassischer Musik und Armeearzt, der einst in Wien, Österreich, stationiert war.
